

农业工程学报

Transactions of the Chinese Society of Agricultural Engineering

首页 中文首页 政策法规 学会概况 学会动态 学会出版物 学术交流 行业信息 科普之窗 表彰奖励 专家库 咨询服务 会议论坛

首页 | 简介 | 作者 | 编者 | 读者 | Ei收录本刊数据 | 网络预印版 | 点击排行前100篇

利用DN2菌株对烟草工业废弃物中的烟碱降解的工艺参数优化

Degradation of nicotine in tobacco waste extract by O. intermedium DN2

投稿时间: 2005-9-22

最后修改时间: 2006-4-28

稿件编号: 20061239

中文关键词: 烟草废弃物; 烟碱; 生物降解; *O. intermedium* DN2; Box-Behnken设计 英文关键词: tobacco waste; nicotine; biodegradation; strain DN2; Box-Behnken design 基金项目:

作者	单位	91	76	OT THE	1 1	7 10 1
袁勇军	(1976-),博士,研究方向	为食品微生物及其生物技	技术。南京南京农业	大学食品科技学院,	210095	
陆兆新	(1957-),博士,教授,南	京南京农业大学食品科学	Þ院, 210095。Emai	1:fmb@njau.edu.cn		
别小妹	南京农业大学食品科技学院,	农业部农畜产品加工与	5质量控制重点开放	实验室,南京 21009	5	1
吕凤霞	南京农业大学食品科技学院,	农业部农畜产品加工与	5质量控制重点开放	实验室,南京 21009	5	
李颖	南京农业大学食品科技学院,	农业部农畜产品加工与	5质量控制重点开放	实验室,南京 21009	5	
黄现青	南京农业大学食品科技学院,	农业部农畜产品加工与	5质量控制重点开放	实验室,南京 21009	5 10	
滕雅琴	南京农业大学食品科技学院,	农业部农畜产品加工与	 质量控制重点开放	实验室,南京 21009	5	in in

摘要点击次数: 217 全文下载次数: 85

中文摘要:

利用 $Ochrobactrum\ intermedi\ um\ DN2$ 对烟草废弃物中烟碱进行降解。采用Box-Behnken法研究和探讨初始pH值、接种量和温度对菌株 DN2降解烟碱的影响,获得了二次模型。结果表明,该模型极显著。在 $\alpha=0.05$ 水平下,各因素对烟碱降解率的线性效应和曲面效应皆显著;初始pH值与接种量,接种量与温度的交互作用显著,而初始pH值与温度的交互作用不显著。通过对二次方程求解得知,pH值为7.27,接种量为14.93 g/L,培养温度为31.85°C时,烟碱降解率的最大预测值为66.13%,而实测值为64.82%,证明模型合适有效。在上述最适培养条件下,考察了菌株DN2对烟草废弃物中烟碱的降解过程。结果表明,36 h烟碱降解率为83.83%,其降解过程符合Monod模型的零级反应,动力学方程为: $C(t)=-46.977\,t+2244.7$,r=0.9595。本试验结果证明 $Document{0.1}{0.1}$ DN2具有实际应用价值。

英文摘要:

In this study, the effects of the initial pH value, the levels of inoculum and culture temperature on nicotine degradation were investigated in flasks using a novel nicotine-degrading bacterium, *Ochrobactrum intermedium* DN2. A Box-Behnk en experimental design was applied in the design of experiments and in the analysis of the experimental data. When α =0.0 5, three linear coefficients and all quadratic coefficients were significant. Among the interaction effects, the interact ion coefficients of the initial pH value ν s. levels of inoculum, levels of inoculum ν s. culture temperature were significant, while the interaction coefficient of the initial pH value ν s. culture temperature was not significant. The experimental data also allowed the development of an empirical model describing the interrelationship between independent and dependent variables. By solving the regression equation, the optimal values of the variables were determined as follows: the initial pH value of 7.27, level of inoculum of 14.93 g/L, temperature 31.85°C, with the corresponding ν =66.13%, while act ual value was 64.82%, indicating that the model is satisfactory and practicable. Under these conditions, process of nicotine degradation in tobacco waste extract was also carried out. The results showed that 83.83% of nicotine was degraded in 36 h, the degradation process of nicotine followed zero-order reaction of Monod model. These results indicate that strain DN2 is of application value in nicotine pollution treatment.

查看全文 关闭 下载PDF阅读器

主办单位:中国农业工程学会 单位地址:北京朝阳区麦子店街41号

服务热线: 010-65929451 传真: 010-65929451 邮编: 100026 Email: tcsae@tcsae.org 本系统由北京勤云科技发展有限公司设计